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• Prvog dana kako je uvedena vanredna situacija u zemlji, Vrbas je na prvi 
pogled izgledao kao i svakog drugog dana. Međutim, neobična slika bila je u 
prehrambenim prodavnicama zbog velikih gužvi. Po neki prolaznik nosio je 
zaštitnu masku ...

Gosti
vrbaskih
Gimnazijalaca 
vršnjaci iz 
Turske

Najskuplje zemljište u Vojvodini 

Hektar do 
15.000 evra
• Najskuplje zemljište u
okolini Novog Sada,
Srbobrana, Bečeja i Vrbasa.

Postupak banaka
nezakonit

Slični  kulturni kodovi

Neizbežan talas epidemije
korona virusa

 ● ●  strana 8• Neophodna solidarnost, poverenje i podrška našim medicinarima.
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• Gosti iz Turske 
bili su smešteni u 
porodicama svojih 
drugara iz Vrbasa i 
sa sobom su poneli 
najlepše utiske.
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Vanredno stanje - prvi dan Zvonko Sabo, advokat iz Vrbasa
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2 www.okonas.info19. mart 2020. PRIČA O

Sveta  srpska carska larva 
Hilandar bila je u fokusu pa-
žnje Vrbašana na prezentaciji 
fotografija u svečanoj sali Gi-
mnazije,koje je sačinilo pro-
fesionalno oko i objektiv u 
sigurnim rukama iskusnog 
i priznatog fotografa ex ju-
goslovenskih prostora, Vrba-
šanina Rajka Karišića. Ređa-
le su se fotografije iskusnog 
profesionalca iz srca – sredi-
šta srpske kulture i duhov-
nosti manastira Hilanda-
ra iz raznih uglova, pogleda, 
perspektiva, fotosi napravlje-

ni još 2003. godine pre 
strašnog požara koji je 
zadesio svetinju 2004. 
godine.

Te godine u sfe-
ri medija i nije bilo 
odviše fotografija sa 
ovog postradanja ma-
nastira, ovo je bio tre-
ći veliki požar u njego-
voj dugoj istoriji,ali zato 
je Karišić bio tamo i pre i 
posle postradanja svetinje, 
da napravi fotografije koje 
ostaju u pomen i spomen po-
kolenjima. Taj nerv fotograf-

ski 
k o j i 
krasi ovog 
profesionalca učino je i to 
da je slikao pre požara broj-
ne krovove manastirske, što 
je kasnije poslužilo restau-
ratorima da verno vrate sve 
što se moglo vratiti u prvo-
bitni izgled i stanje ove  sve-
tinje. Ređajući fotose Kari-
šić je ispričao i niz interesan-
tnih znanih i neznaih priča i 
legendi sa Hilandara o Sve-
tom Simeunu Mirotočivom 
o vinovoj lozi koja rađa više 
od osam vekova, o legen-
di solunskog sultana, koji je 
zahvaljujući toj vinovoj lozi 
dobio poroda, o Svetom Savi, 
kralju Milutinu, Caru Lazaru, 
Dušanu Silnom koji se u ma-
nastir sklonio od kuge koja je 
u njegovo doba harala. Kari-
šić je slikao osim manastira, 
ikonostase, crkve, Grobljan-
sku crkvu, monaške kelije, 

zvonike i mo-
nahe.Oca Va-

silija, Kiri-
la, monaha 
Ambrosija, 
inače Vr-
b a š a n i -
na Alek-
s a n d r a 
Joksimo-
v ića ,jed-

nog od 
n e k a d a š -

njih najbo-
ljih đaka vrba-

ske Gimnazije ge-
neracije 1977. godine, 

koji se zamonašio i svoj 
životni smisao pronašao na 
ovom svetom mestu. Rajko 
je slikao i ona mesta na Hi-
landaru kojima mnogi nisu 
mogli ni da priđu, fotogra-
fisao je Savin Karejski tipik, 
bogatstvo manastirske bibli-
oteke, prikazao je na fotosi-
ma neke od 2350 ikona,ko-
liko ih ima, verno odslikao 

freske iz 12 i 16 veka... „Ose-
ti se samo na ovom svetom 
mestu poseban zvuk sveća 
koje gore, kao što se čuje po-
seban zvuk zvona, koji nig-
de više ne možete da čujete, 
sem na Hilandaru i to nosite 
sa sobom za uvek“, kaže Raj-
ko. Uz fotografije i priče ide 
hod kroz istoriju dugu više 
od osam vekova. Na Hilan-
daru je sve ljubav i molitva, 
kao što je kod Rajka sve nevi-
đena ljubav prema fotografiji. 
Priča o Hilandaru, svetinja-
ma, znamenitostima, čude-
sima, legendama ima toliko 
da je jedan novinarski tekst 

„malecan“. Ali svakako priča 
o Rajku je neraskidivo veza-
na  za Hilandar koji će 46. put 
posetiti u aprilu, a nama osta-
je da sa nestrpljenjem sačeka-
mo novo blago fotosa, koje 
će on sasvim sigurno uraditi 
i pripremiti na radost publi-
ke, verne umetničkim rado-
vima ovog vrsnog fotografa.

Hilandar srce
naše duhovnosti
• Rajko Karišić, profesionalni fotograf, naš sugrađanin, još jednom je 
predstavio Vrbašanima umetničke fotografije sa svojih hodočašća Hilanda-
ru,a tamo je boravio 45 puta uz blagoslov i sada se u aprilu sprema i 46 put 
u pohode Hilandaru.

Fotosi Rajka Karišića sa hodočašća Hilandaru
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 Iako se zbog nepredviđe-
ne situacije sa korona viru-
som koja se menja iz časa u 
čas,  još uvek ne  zna da li će 
izbori kao što je najavljeno 
biti održani 26.aprila,predi-
zborne aktivnosti se obavlja-
ju. Predstavnici vrbaskog od-
bora Srpske napredne stran-

ke i njihovi koalicioni par-
teneri predali su 5.marta iz-
bornu listu sa kandidatima za 
odbornike u Skupštini opšti-
ne Vrbas. Lista nosi na-
ziv „Aleksandar Vučić – 
Za našu decu“ i predata 
je Opštinskoj izbornoj 
komisiji u Vrbasu dan 
nakon raspisivanja lo-
kalnih izbora. Na listi 
se nalazi 36 kandida-
ta za odbornike, a prvi 
na listi je Milan Glu-
šac, koji je u prethod-
nom sazivu obavljao 
funkciju predsednika 
opštine Vrbas. „U vrlo 
kratkom vremenskom roku 
prikupili smo dovoljan broj 
potpisa što je jasan pokaza-
telj podrške građana opšti-

ne politici Srpske napredne 
stranke. Podršku naših su-
građana tražimo i na izbori-
ma, 26. aprila, kako bi nasta-
vili sa realizacijom započetih 
projekata“, kazao je Glušac.  

Ubrzo je i Opštinski odbor 
Socijalističke partije Srbije 
predao svoju listu. “Za ma-
nje od dva dana skupili smo  
1.130 potpisa za lokalnu listu 
na predstojećim izborima u 
našoj opštini što smatramo 
za veliki uspeh jer su upore-
do skupljani potpisi i za re-

publičke i pokrajinske izbo-
re. Tako obavljeno skuplja-
nje potpisa ukazuje na to da 
OO SPS Vrbas može da ra-

čuna na još bolji rezultat u 
odnosu na prethodne lokal-
ne izbore održane 2017. go-
dine. Opštinska izborna ko-

misija 7. marta 2020. godine 
proglasila je listu za lokalne 
izbore pod nazivom IVICA 
DAČIĆ-”Socijalistička par-
tija Srbije (SPS), Jedinstve-
na Srbija (JS)-Dragan Mar-

ković Palma” sa validno ove-
renih 1.103 potpisa i biće pod 
rednim brojem 2, a što se tiče 
kandidata na listi, pored pre-
poznatljivih imena iz proš-
log sastava nalaze se čak 16 
novih imena i naravno ispo-
štovane su žene kao i mladi. 
Mi socijalisti radićemo i da-

lje časno, vredno, i 
istrajno za Vrbas i 
hoćemo da pono-
vo vidimo u Vrba-
su mnogo uspeš-
nih fabrika, zado-
voljnih, zaposlenih 
sugradjana kao i da 
naša opština bude 
moderna,razvije-
na i bogata opšti-
na”, rekla je Marja-
na Maraš, predsed-
nica OO SPS.

Opštinskoj izbornoj komisi-
ji u Vrbasu listu kandidata za 
odbornike u Skupštini opšti-
ne Vrbas predao je OO Srp-

ske radikalne stranke. Lista 
nosi naziv „Dr Vojislav Še-
šelj - Srpska radikalna stran-
ka“. Na listi se nalazi 12 kan-

didata, a prvi na listi 
je Bojan Marković.
Lokalni izbori biće 
održani 26. apri-
la, zajedno sa parla-
mentarnim i pokra-
jinskim. Inače, Op-
štinska izborna ko-
misija u Vrbasu do 
sada je potvrdila 
tri liste: „Aleksan-
dar Vučić – Za našu 
decu“, „Ivica Dačić 

– Socijalistička par-
tija Srbije (SPS), Je-

dinstvena Srbija (JS) -Dra-
gan Marković Palma“ i li-
stu  SRS, pod nazivom „Dr 
Vojislav Šešelj – Srpska radi-
kalna stranka“.

POLITIKA

• Opštinska izborna komisija u Vrbasu, potvrdila je do sada tri liste za pred-
stojeće lokalne izbore.

Rebalans budžeta
Na poslednjoj sednici lokal-

nog parlamenta u Kuli, od-
bornicimi su većinom gla-
sova doneli Odluku o izme-
nama i dopunama odluke 
o budžetu opštine za 2020. 
godinu. Predsednik opštine 
Kula Damjan Miljanić rekao 
je da je rebalans budžeta bio 
najavljen i prilikom usvaja-
nja samog budžeta za 2020. 
godinu. “Radi se o delu veza-
nom za mesne zajednice, koje 
su dostavile deo o upotrebi 
samodoprinosa i sredstava 
od ekološke takse. Prihodna 
strana od ekološke takse je 
novim rebalansom predviđe-
na, kao i rashodi za tu name-
nu”, obrazložio je predsednik 
Miljanić. Odluku o angažo-
vanju eksterne revizije kon-
solidovanog završnog računa 
opštinskog budžeta za 2019. 
godine, Odluku o pokreta-
nju postupka za otuđenje ne-
pokretnosti iz javne svojine 
i o raspisivanju javnog ogla-

sa za otuđenje nepokretno-
sti iz javne svojine, Lokalni 
akcioni plan za mlade, Izve-
štaj o radu Doma kulture Si-
vac, Izveštaj o radu i Program 
rada za 2020. godinu Centra 
za socijalni rad, Programa 
poslovanja za ovu godinu jav-
nih komunalnih preduzeća 

„Komunalac“ Kula, „Vodo-
vod“ Crvenka, „Radnik“ Si-
vac i „Ruskom“ Ruski Krstur, 
Rešenje o davanju saglasno-
sti na Program poslovanja 
za 2020. godinu JKP „Pre-
čistač Vrbas – Kula“ i Reše-
nje o davanju saglasnosti na 
Poseban program za korišće-
nja sredstava iz budžeta op-
ština Kula i Vrbas za „Preči-
stač Vrbas-Kula“, Rešenja o 
davanju saglasnosti na Od-
luku o izmeni Statuta Sport-
skog centra Crvenka, Izveštaj 
o sprovedenim izborima za 
članove Saveta Mesne zajed-
nice Kruščić. 

                                     M.V.

Predaja lista za predstojeće izbore Za Vrbas 3,2 miliona dinara
Sufinansiranje mera populacione politike

 Prema izabranim projekti-
ma, za nabavku inkubatora 
za Odeljenje pedijatrije Op-
šte bolnice Vrbas, biće izdvo-
jeno 1,1 milion dinara, a za 
nabavku ultrazvučnog apa-
rata za pregled kukova kod 
dece za ambulantu u Zma-
jevu, i nabavku stomatološ-
ke stolice, dodatnih 2,1 mi-
lion dinara.

Obaveza opštine Vrbas je da 
u projektu učestvuje sa do-
datnih 565.000 dinara.”O-
sim ovih sredstava i redov-
nih sredstava koja budžetom 
usmeravamo u populacionu 
politiku, u prethodnom pe-
riodu uspeli smo da opremi-
mo Dom zdravlja ‘Veljko Vla-

hović’ jednim vozilom za pa-
tronažnu službu, novim CTG 
aparatom, ginekološkom sto-
licom koja je prilagođena i za 
osobe sa telesnim invalidite-
tom, najsavremenijim ultra-
zvučnim aparatom, vagom za 
merenje beba i drugom opre-
mom. Pored svega ovog, po 
prvi put u lokalnom budže-
tu izdvojili smo sredstva za fi-
nansiranje vantelesne oplod-
nje. Svake godine uvrstimo 
novu aktivnost u pokušaju 
da popravimo demografsku 
sliku opštine Vrbas”, rekao 
je Milan Glušac, predsednik 
Privremenog organa, prili-
kom potpisivanja ugovora u 
Beogradu.

Zasedanje SO Kula

• Кao jedna od 26 lokalnih samouprava u Vojvo-
dini koje su dobile podršku Vlade Srbije, opština 
Vrbas dobila je 3,2 miliona dinara za sufinansira-
nje mera populacione politike.

IZBORI 2020.             IZBORI 2020.             IZBORI 2020.
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Najtanja koverta stigla je u 
džepove zaposlenih u oblasti 
pripreme i posluživanja hra-
ne i pića – 33.285 dinara, pa 
je njihova decembarska zara-
da oko 11.000 dinara manja 
od medijalne zarade tog me-
seca, do prosečne zarade u re-
publici falilo je oko 26.487 di-
nara, a njihova zarada je više 
nego pet puta manja od naj-
više zarade isplaćene za de-
cembar prošle godine.

Manje od 40.000 dinara za-
radili su i radnici u proizvod-
nji odevnih predmeta - 37.863 
dinara, a na ivici tog iznosa 
su zarade zaposlenih u obla-

sti ribarstvo i akvakultura - 
40.893 dinara, trgovini na 

malo, osim trgovine motor-
nih vozila - 40.575 dinara...

PRIVREDA I POLJOPRIVREDA

Prodavci i zaposleni u uslužnom sektoru

Daleko manje zarade od prosečnih

Hektar do 15.000 evra

Prema rečima agronoma 
i statističkim pokazatelji-
ma, najskuplje zemljište je u 
Vojvodini, gde je hektar i do 
15.000 evra.

Primera radi, poljoprivred-
no zemljište u okolini No-
vog Sada, Srbobrana, Beče-
ja ili Vrbasa je između 9.000 
i 10.000 evra, što je tri puta 
više nego u istočnoj i juž-

noj Srbiji. U okolini Beogra-
da oranice koštaju u prose-
ku 5.000 evra po hektaru, u 
Šumadiji i zapadnoj Srbiji do 
4.000 evra za hektar, dok je na 
jugu i istoku srednja vrednost 
oko 3.500 evra po hektaru.

Razlog ovakve tržišne situ-
acije stručnjaci  objašnjavaju, 
pre svega, kvalitetom zemlji-
šta, ali tu su uključeni i dru-

gi faktori kao što je naselje-
nost, migracije, lokacija, pri-
laz, svakako odnos ponude i 
potražnje.
Vojvodina ima kvalitetno 

zemljište crnicu ili černo-
zem, ima odličnu podlogu, 
ima i dobru insfrastruktu-
ru, gustu naseljenost, razvi-
jenu privredu i sve to utiče 
na formiranje cene. Na jugu 

i jugoistoku zemljište je me-
šovito, nije svugde isti kvali-
tet, a postoje i drugi problemi, 
mladi se iseljavaju, zemljište 
se ne obrađuje, ali kupaca je 
malo. Kvalitet zemlje, loka-
cija, razvijenost su presudni 
za cenu, zato se u Vojvodini 
hektar može prodati za de-
setak hiljada evra, a na jugu 
za 3.000, pa i mnogo manje.

Saveti PSS Vrbas

U jeku prolećni radovi

Pregledom  useva ustanovi-
li smo prisustvo kao i ošteće-
nja od žitnog bauljara i prisu-
stvo pepelnice i sive pegavosti. 
Bauljara treba tretirat što pre 
pošto oštećenja koja on pra-
vi dovode do trajnog  prore-
đenja useva.

Ovaj tretman uraditi sa in-
sekticidima na bazi hlorpi-
rifosa ili bifentrina i dr. Sivu 
pegavost lista i pepelnicu tre-
tirati kada se steknu uslovi 
temperature više od 5 ° C i 
suvo, odgovarajućim fungi-
cidima.

Na parcelama sa lucerkom 
treba uraditi prihranu i dr-
ljanje useva. Pregledati pri-
sustvo glodara. Tretmani od 
korova su najuspešniji kada 
se rade pre kretanja vegeta-
cije što znači sada. U voćna-
cima je u toku ili je već zavr-

šeno orezivanje. Još uvek je 
moguće uraditi plavo prska-
nje voća. Voćnjake treba oči-
stiti od ostataka grana , suvih 
i slomljenih delova jer se na 
tim ostacima zadržavaju pre-
zimele bolesti i štetočine. Po-
trebno je uraditi i prihranji-
vanje , kao i međuredna obra-
da ( drljanje, tanjiranje i slič-
no) kako bi se ti delovi parce-
la poravnali što je neophod-
no za dalji rad.

Proizvođači koji imaju za-
sade kruške već rade tretira-
nja kruškine buve, i to treba 
nastaviti i dalje. Proizvođa-
či malina treba da urade ko-
šenje kako bi izbegli ošteći-
vanje mladara. Svi proizvo-
đači voća trebalo bi obave-
zno što pre da urede tretma-
ne insekticidima i plavo pr-
skanje, zima je bila blaga pa 

su  štetočine i bolesti u veli-
kom procentu prezimele . U 
plastenicima je u toku proi-
zvodnja rasada. To je vrlo va-
žan posao jer od zdravstve-
nog stanja i kondicije rasa-
da  zavisi uspešnost buduće 
proizvodnje.

Osim zaštite od bolesti po-
trebno je voditi računa o 
prihrani, pravilnom navod-
njavanju i provetravanju pla-
stenika. Kaljenje rasada je 
vrlo važna mera pa je neop-
hodno proveravati tempera-
ture i vlažnost vazduha u sa-
mom prostoru.

Povrće na otvorenom beli i 
crni luk je potrebno zaštiti-
ti od bolesti, proveravati pri-
sustvo štetočina, naročito vo-
diti računa o prisustvu luko-
vih muva.

Ukoliko primete deformi-
sanje biljake  potrebno je do-
neti takve biljke na pregled u 
PSS Vrbas. Na parcelama je u 
toku unošenje azota i zatva-
ranje brazdi.

Priprema za setvu šećer-
ne repe i ranih leguminoza, 
stočni grašak, grahorica i dr. 
je u toku. Kiše u proteklom 
perioda značajno su popra-
vile vlažnost zemljišta i same 
zalihe vlage.

 
   Katarina Radonić, dipl.ing.

Tajne gajenja paprike
Kompanija T-Pam, koja se 

bavi distribucijom i projekto-
vanjem sistema za navodnja-
vanje,organizovala je krajem 
februara stručno predavanje 
u restoranu “Crvena ruža” u 
Ruskom Krsturu.Govorilo se 
o aktuelnim temama o uzgo-
ju paprike na otvorenom po-
lju, predavač je bio prof. dr 

Žarka Ilina sa Poljoprivred-
nog fakulteta u Novom Sadu. 
Prisutni su bili u mogućnosti 
da profesoru postavljaju pi-
tanja. Generali osiguranje je 
predstavilo programe osigu-
ranja useva, a jedna od tema 
bila je  i otkup paprike i kra-
stavca u 2020. godini.

• Kvalitet, lokacija, infrastruktura, ali i platež-
na moć i razvijena privreda kraja utiču na formi-
ranje cena poljoprivrednog zemljišta.

• U toku je prihrana ozimih strnina. Proizvođači bi trebalo što pre da urade 
analizu zemljišta na prisustvo azota i da shodno rezultatima urade prihra-
nu. Osim prihrane potrebno je pregledati pšenicu i ječam na prisustvo bo-
lesti i štetočina.

U Ruskom Krsturu predavanje o 
uzgoju paprike 

Najskuplje zemljište u Vojvodini

 Na severu svega 4 odsto napuštenog zemljišta

Najmanje napuštenog zemljišta nalazi se upravo na seve-
ru zemlje, i to svega četiri odsto, dok je na jugu i jugoisto-
ku procenat napuštenog zemljišta koje se ne obrađuje ne-
što viši od 20 odsto. Prodavci kvalitetnog zemljišta na jugu 
zemlje češće se žale da dobijaju nisku ponudu.

• Zaposleni u nekoliko oblasti u decembru su zaradili manje od 40.000 di-
nara, što je za oko 4.000 manje od medijalne plate tog meseca.
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S gledišta Svetske banke, 
odnosno njene beogradske 
kancelarije, problem je što su 
se građani keš kreditima za-
dužili tri i po milijarde evra, 
što je ravno zaduženju za 
stambene kredite. Objašnja-
vaju da su gotovinski zajmo-
vi rizičniji, jer ne idu u inve-
sticije, već u potrošnju.
A kad je neko prezadužen 

raste verovatnoća da dug ne 
može da vrati. Bankari, pak, 
na sve veće posezanje građa-
na za keš pozajmicama gleda-
ju mnogo spokojnije.
“Naši ljudi su mnogo ma-
nje zaduženi nego oni u su-
sednim zemljama ili ostatku 
Evrope. Jer, tih sedam mili-
jardi evra je tek petina bruto 
domaćeg proizvoda.

Plate rastu i one su presudni 

faktor za povećanje duga, pri-
vredna aktivnost se poveća-
va, svi makroekonomski po-
kazatelji su odlični. Inflacija 
je niska, kurs stabilan.

Dodatno, i Narodna banka 
je ograničila da keš zajmo-
vi mogu da se otplaćuju na 
maksimalnih osam godina.

Ukratko, rizike poveća-
nog zaduživanja ne vidimo”, 
kaže jedan bankar. U banka-
ma kažu da su se i u 2019. go-
dini beležile značajne tražnje 
za gotovinskim i refinansira-
jućim kreditima, pre svega 
zahvaljujući stabilnom trži-
štu i dobrim makroekonom-
skim pokazateljima.Navode 
i da je rast keš kredita u ovo 
doba godine najviše rezultat 
pripreme za prolećni ili go-
dišnji odmor.

Svaki građanin duguje u 
proseku banci 1.000 evra

Poslednjih meseci u svim 
gradovima širom regiona 
preteženo u glavnim ulica-
ma možete pročitati  oglase 
nalepljene na drveću, na ra-
znim tablama, čak oglasi za-
lepljeni i na kontejnerima, u 
kojima se građanima nude 
usluge povraćaja sredstava 
koje su im banke obračuna-
vale i naplatile prilikom uzi-
manja i obrade kredita. Na 
nekim oglasima piše da su 
građani da bi ostvarili povra-
ćaj tih sredstva u obavezi da 
ponesu ugovore sa bankama 
o podignutim kreditima i lič-
ne karte, a na oglasima stoje 
i brojevi telefona na kojima 
se mogu obratiti radi pomo-
ći kod ostvarivanja ovog po-
traživanja. To je bio razlog da 
pitamo za stav po ovom pita-
nju  stručno lice  Zvonka Saba, 
dugogodišnjeg advokata i za-
menika predsednika Suda ča-
sti  pri Advokatskoj komori 
Vojvodine. Sabo kaže  da se 
u  poslednje vreme vodi  ve-
liki broj sudskih postupaka 
protiv banaka koje su od svo-
jih klijenata prilikom obrade 
kredita uzimali i zaračunava-
li naknadu za obradu kredita. 
Prvostepeni sudovi su zauzeli 
stajalište da je ovaj postupak 
banaka nezakonit i postoji 
značajan broj prvostepenih 
presuda kojima se banke oba-
vezuju da sa kamatama vra-
te svojim klijentima ova nov-
čana sredstva. Sabo ističe da 
je u ovom slučaju ovo samo 

jedna strana medalje, a dru-
ga strana medalje jeste da je 
Kodeksom profesionalne eti-
ke advokata zabranjeno re-
klamiranje sopstvenih uslu-
ga. U prilog ovoj  činjenici 
Sabo i citira deo advokatskog 
Kodeksa koji kaže, da advo-
katu treba da je preporuka 
samo znanje koje je pokazao, 
uspeh koji je ostvario i ugled 
i poverenje koje je stekao svo-
jim radom i ponašanjem i  da 
advokat ne sme da nudi svo-
je usluge, niti da stiče klijen-

te na nečastan ili nedopustiv 
način. „Savetujem građani-
ma konkretno i u ovoj situa-
ciji kada potražuju povraćaj 
naknade za obradu kredita 
od banaka, da se klone advo-
katskih usluga onih advokata 
koji svoje usluge  nude kače-
njem kontakata putem oglasa 
na stablima drveća i raznim 
drugim mestima. Bez obzi-
ra na to da li ovu problema-
tiku rade sami advokati ili su 
za to angažovani posrednici“, 
zaključuje Sabo.

Postupak banaka nezakonit

• „Prvostepeni sudovi su zauzeli stajalište da je postupak naplate naknade 
kod obrade kredita nezakonit i postoji značajan broj prvostepenih presuda 
kojima se banke obavezuju da sa kamatama vrate svojim klijentima ova 
novčana sredstva“, kaže Zvonko Sabo, dugogodišnji advokat iz Vrbasa.

U gradovima se nude oglasi o tome kako da od banaka građani 
naplate troškove obrade kredita

U pokušaju anketiranja na-
ših sugrađana na temu vraća-
nja sredstava od obrade kre-
dita, ukoliko su ih podigli od 
banaka, samo na  pomen reči 
kredit i banka, javlja se neza-
dovoljstvo, neka vrsta stresa i 
otpora da se uopšte odgovori 
na bilo kakvo pitanje vezano 
za kredite i banke.

Mnogi su rekli da imaju loše 
iskustvo sa podizanjem, za-
pravo otplatom kredita. Neki 
nisu bili u mogućnosti da ih 
na vreme servisiraju jer su 
ostajali bez posla, drugi  su 
pričali svoja loša iskustva, 
ukoliko su  bili nekom  ga-

rant vraćanja kredita. Sve u 
svemu u  blic anketi nismo 
uspeli da dođemo do validnih 
odgovora na pitanje da li bi se 
obratili onima koji ostavljaju 
svoje brojeve telefona zaradi  
obezbeđenja povraćaja sred-
stava naplaćenih od strane 
banaka prilikom obrade kod 
uzetog kredita.

Svega njih par i to onih koje 
su uzeli stambene kredite, 
kažu da bi se obratili bilo po-
srednicima, kao i advokatima 
da ostvare povraćaj sredsta-
va koje su im banke naplati-
le  prilikom obrade kod po-
dizanja kredita.

Reč kredit izaziva stres 

Anketa sa građanima

• Građani se kod banaka sve više zadužuju 
i trenutno vraćaju oko sedam milijardi evra. 
Preračunato, svaki građanin je banci dužan oko 
hiljadu evra, čak i onaj koji se uopšte nije zadužio.
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Srbobran u programu
“Zajednici zajedno“

• Na radionicama koje organizuju članice Sekcije žena Saveza samostal-
nih sindikata, uče se metode progresivne mišićne relaksacije, metode dubo-
ke relaksacije  i vežbe disanja koje pomažu osobi da kada oseti anksioznost 
ili napad panike, diše dijafragmalno.

Program koji se bavi razvo-
jem gradova i opština u koji-
ma posluje kompanija NIS, 

„Zajednici zajedno“, ove go-
dine imaće za cilj podizanje 
bezbednosti dece u školama i 
digitalizaciju nastavnog pro-
grama u istim, a Srbobrtan je 
ponovo obuhvaćen progra-
mom. Naftna industrija Srbi-
je potpisala je Memorandum 
o saradnji sa Ministarstvom 
unutrašnjih poslova i Mini-
starstvom prosvete, nauke i 

tehnološkog razvoja Repu-
blike Srbije, baš sa ciljem re-
alizacije projekata sa navede-
nom temom. Uz to na sastan-
ku sa predsednicima više lo-
kalnih samouprava, NIS je 
potpisao sporazume o sarad-
nji u okviru projekta „Zajed-
nici zajedno“. Predsednik op-
štine Srbobran, Radivoj Pa-
roški, bio je na sastanku i u 
ime lokalne samouprave pot-
pisao pomenuti sporazum.

“Vežbaonica vedrine”

Članice Sekcije žena Saveza 
samostalnih sindikata Vrba-
sa obeležile su Međunarodni 
praznik žena. U prostorijama 
Veća SSS u Vrbasu održana je 

„Vežbaonica vedrine“ za čla-
nice Sekcije i druge zaintere-
sovane žene. „Iza primamlji-
vog naziva tribine ‘Radionica 
veštine’  krije se jedna turob-
na tema, anksioznost. U pita-
nju je stres, nešto čemu smo 
svi izloženi, tačnije anksio-
zni poremećaji.

Cilj je da učesnici tribine 
izađu odavde sa „alatkama“ 
kako da reaguju  na prvi si-
gnal anksioznosti, napada pa-
nike i slično. Ovo su radioni-
ce koje inače obuvataju šest 
susreta, a ovde su prilagođene 
terminu od sat vremena. Uče 
se metode progresivne mišić-

ne relaksacije, metode dubo-
ke relaksacije  i vežbe disanja 
koje pomažu osobi da kada 
oseti anksioznost ili napad 
panike, diše dijafragmalno“, 
objašnjava psiholog Ana Joj-
kić i dodaje da su to tehnike 
koje se koriste i u mentalnoj 
pripremi sportista. Predsed-
nica Sekcije žena SSS Vrbasa, 
Stojka Dacić, objašnjava da su 
ove godine rešili da u obele-
žavanje 8. marta uključe psi-
hologe koji će na stručan na-
čin pomoći u rešavanju naj-
većeg problema svakodnevice 

– stresa, sa kojim se suočava-
mo svugde, a posebno na po-
slu i u poslovnom okruženju. 
Ovu radionicu posetila je i 
predsednica Sekcije žena SSS 
Vojvodine, Jadranka Svirčev. 

„U Vrbasu se nalazi jedna od 

najaktivnijih sekcija žena na 
području Vojvodine. Imamo 
mrežu sekcija u celoj Pokraji-
ni koje se ne bave samo sindi-
kalnim temema i radnim pra-
vima žena, nego smo aktiv-
ni i u borbi protiv diskrimi-
nacije, zatim u ostvarivanju 
rodne ravnopravnosti, polju 
zdravstvene kulture i u dru-
gim segmentima.

Putem naših seminara i 
okruglih stolova, članice smo 
osnažli i ovaj događaj u Vr-
basu je jedan primer takvog 
rada na terenu“, kaže Svir-
čev. Sindikalne aktivistiknje 
Veća SSS Vrbasa 13. marta u 
Narodnoj biblioteci „Danilo 
Kiš“, organizovale su i tribi-
nu „Asertivna komunikacija“.

Predstavnici ruskog grada Кostrome, sa kojim Vrbas ima 
bratske odnose overene Sporazumom o posebnim odnosi-
ma dva grada iz avgusta 2017. godine, posetili su naš grad. 
Delegaciju iz Кostrome primio je Milan Glušac, predsednik 
Privremenog organa opštine Vrbas, a razgovaralo se o uza-
jamnim posetama koje bi trebalo da se realizuju u drugoj 
polovini godine.

Delegacija iz Kostrome u VrbasuSekcija žena SSS “Vrbas” organizovala radionicu

Digitalizacija službe

Opština Mali Iđoš dobila je 
od Ministarstva za državnu 
upravu i lokalnu samoupra-
vu sredstva za razvoj sistema 
za arhiviranje.  U toku febru-
ara ovaj projekat je  završen i 

sada je pisarnica i arhiviranje 
u opštini u potpunosti digi-
talizovano. To je umnogome 
olakšalo funkcionisanje Op-
štinske službe, saopštili su iz 
Opštinske uprave Mali Iđoš.

Inače, sredstva u visini od 
4,82 miliona dinara dobijena 
su na osnovu projekta “For-
miranje centralnog sistema 
opštine za arhivu – skladi-
štenje podataka”. Krajnji cilj 
je brže i kvalitetnije uvođe-
nje e-uprave i savremenih in-
formacionih tehnologija radi 
unapređenja i modernizacije 
rada organa jedinice lokalne 
samouprave, kao i tehničkih 
uslova za elektronsko povezi-
vanje sa državnim i drugim 
organima i organizacijama. S 
obzirom da je projekat nedav-
no završen iz Opštinske upra-
ve Mali Iđoš očekuju već prve 
rezultate koji će se ogledati u 
kvalitetu i modernizaciji rada.

Modernizacija opštine Mali Iđoš Radovi u Sivcu
• Rešavanje komunalnih problema i sanacija obje-
kata komunalne infrastrukture u Sivcu nastavlje-
na je ovih dana, dobrom saradnjom Mesne zajed-
nice Sivac i VD „Bačka“.

Kako je dogovoreno na sa-
stanku sekretara Mesne za-
jednice Sivac Bobana Damja-
novića sa direktorom „Bačke“ 
Sinišom Vujovićem iskopan 
je upojni kanal i skinuta ban-
kina u ulici Petra Drapšina 
kod groblja. Napomenimo da 
su zajedničkim delovanjem u 
proteklom periodu, u ovom 
naseljenom mestu u kulskoj 
opštini, sanirane divlje depo-
nije, iskopan deo takozvanog 
Kudeljarskog kanala i očišćen 
deo atmosferske kanalizacije.
Kako ističe sekretar Mesne 
zajednice Boban Damjano-

vić reč je o redovnim aktiv-
nostima koje sprovodi Mesna 
zajednica na rešavanju komu-
nalne problematike. „Proble-
ma ima ali ih mi rešavamo 
svakodnevno. Ono što je još 
važnije sve poslove radimo 
u saradnji sa građanima koji 
nam ukazuju na nedostatke 
na komunalnoj infrastruktu-
ri. Ovim putem ih pozivam 
da nastavimo zajednički da 
radimo, jer samo tako ćemo 
komunalne probleme rešava-
ti brže i efikasnije“, ističe Da-
mjanović.

                                       M.V.
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Nacionalna služba za zapo-
šljavanje predstavila je u Vr-
basu sve otvorene javne pozi-
ve i konkurse predviđene Na-
cionalnim planom zapošlja-
vanja za 2020. godinu.

Programi i mere aktivne po-
litike zapošljavanja osmišlje-
ni su kroz 13 poziva i konkur-
sa, koje je u Vrbasu predsta-
vila Tatjana Vidović, direk-
torka Filijale NSZ Novi Sad, 
zajedno sa saradnicima. Cilj 
promocije bio je da se što više 
poslodavaca upozna sa pro-
gramima i merama kako bi 
dobili potpune informacije 
i odabrali program u skladu 
sa svojim potrebama.

Ove godine poslodavci-
ma su na raspolaganju sred-
stva za realizaciju programa 

stručne prakse, pripravnika, 
javnih radova, samozapo-
šljavanja, subvencija za nova 
radna mesta, obuke na zahtev 
poslodavaca, sticanje prak-
tičnih znanja, kao i posebni 

programi za osobe sa inva-
liditetom. Promociji su pri-
sustvovali Milan Novaković, 
načelnik Južnobačkog uprav-
nog okruga, Duško Krnajac 
iz Pokrajinske službe zapo-
šljavanja NSZ i Milan Glušac, 

predsednik Privremenog or-
gana opštine Vrbas.

Statistika pokazuje da je na 
evidenciji NSZ u Vrbasu, na 
kraju februara 2020. godine, 
bilo 3.836 nezaposlenih lica, 

što je za 23% manje nego u 
istom periodu prethodne go-
dine. Međutim, to su samo 
statistički podaci, a stvarno 
stanje je ipak malo drugačije.

HRONIKA REGIONA

Na delu državnog puta Pr-
vog B reda, između Vrbasa i 
Srbobrana, doći će do izme-
ne režima saobraćaja, obave-
štava izvođač radova Kon-
zorcijum „Vojput-Jugokop“. 
Od petlje Vrbas do ulaza u 
naselje Srbobran, u periodu 
od 16.marta  od 7 časova do 

01.aprila u 15 časova biće na 
snazi potpuna obustava sao-
braćaja zbog radova na izradi 
završnog asfaltnog sloja.

Radovi će biti obezbeđeni 
adekvatnom saobraćajnom 
signalizacijom i opremom, 
poručili si izvođači.

Bez saobraćaja od petlje
Vrbas do Srbobrana

Deponija u Ravnom Selu
Prijava komunalnoj inspekciji

Ekološki pokret Vrbasa  pri-
javio je početkom marta ko-
munalnoj inspekciji velike 

količine smeća i rasutu div-
lju deponiju u dužini većoj od 
jednog kilometra na potezu 

od stare Karneksove farme 
iza Ravnog Sela prema Кulpi-
nu. “Ovaj ružan prizor pred-
stavlja izloženu sramotu za 
svakog građanina opštine Vr-
bas, te smo stoga od inspekci-
je zahtevali da se izlaskom na 
teren utvrdi činjenično sta-
nje i izda nalog komunalnoj 
službi da se ovo smeće očisti, 
da se u saradnji sa komunal-
nim redarima i poljočuvari-
ma sprovede monitoring nad 
ovim potezom zbog očigled-
no masovnog protivpravnog 
ponašanju u Ravnom Selu; da 
se u saradnji sa Mesnom za-
jednicom sprovede adekvat-
na kampanja javnog zagova-
ranja u ovom selu, zbog eska-
lacije izrazito niske urbane 
kulture”, saopštili su, izme-
đu ostalog, iz EP Vrbas.

Nezaposlenih starijih od 50 godina čak 34%

U 2019. godini u opštini Vrbas zabeleženo je 2.366 zapošlja-
vanja sa evidencije NSZ. Mladi do 30 godina čine 17% ne-
zaposlenih, dok je starijih od 50 godina 34%. Prema obra-
zovnoj strukturi, 30% nezaposlenih je bez kvalifikacija ili 
je nisko kvalifikovano, srednje obrazovanje ima 60% od 
ukupnog broja nezaposlenih, a visoko 10%.

U hali je postavljena led ra-
sveta, što će svakako dopri-
neti prijatnijem ugođaju pri-
likom praćenja sportskih do-
gađanja, ali i uštedi energije.
Ovo je samo jedna od faza na 
rekonstrukciji crvenačke hale, 
pa ima razloga za zadovolj-
stvo kaže direktor Sportskog 
centra „Crvenka“ Vladan Ra-
čić. „Od 1979. godine u hali 
u Crvenki nije bilo ozbiljni-
jeg ulaganja do prošle godi-
ne, kada je u prvoj fazi rekon-
strukcije uloženo 10 miliona 
dinara. Sada je već led rasveta 
u celom objektu, što će uz bo-
lje osvetljenje dvorane doneti 
i uštedu u potrošnji energije.

Onih 10 miliona kojima je 
odrađena prva faza su utro-
šena za izgradnju dva krova, 
ulazni portal za tribine, dva 
WC-a za navijače i sada je sve 
to u odličnom stanju.

Znam da ne samo navijače, 
već, pre svega, sportiste naj-
više zanima kada će biti ob-
novljena podloga. Ona je po 
planu rekonstrukcije posled-

nja. Pre toga treba da izoluje-
mo halu, da ugradimo još je-
dan portal i onda na red dola-
zi podloga čijom zamenom bi 
bila i okončana rekonstruk-
cija hale, odnosno obnova 
Sportskog centra „Crvenka“ 

- rekao je Račić.
Montaži led rasvete prisu-

stvovao je i predsednik op-
štine Kula Damjan Miljanić, 
jer je i lokalna samouprava 
obezbedila značajna sredstva 
kako bi crvenačka hala bila 
što funkcionalnija. „Nakon 
završetka opremanja novosa-
građene hale u Sivcu, slična 
situacija je i sa halom u Ru-
skom Krsturu, u Kuli se gra-
di sportski centar u koji je do 
sada uloženo 300 miliona di-
nara u prvu fazu, a naravno 
predviđeni su i dalji radovi na 
završetku tog objekta. Crve-
načka hala ima najdužu pri-
ču i najveći sportski značaj 
i objekat je u koji ćemo naj-
više ulagati kada je Crvenka 
u pitanju“, rekao je Miljanić.

Opremanje Sportskog 
centra Crvenka

Aktivna politika zapošljavanja
Predstavljeno 13 konkursa i poziva

• Statistika pokazuje da je na evidenciji NSZ u Vrbasu, na kraju februara 
2020. godine, bilo 3.836 nezaposlenih lica, što je za 23% manje nego u istom 
periodu prethodne godine. • U Sportskom centru „Crvenka“ u toku su ra-

dovi na opremanju ovog sportskog objekta. Jedna 
od faza rekonstrukcije je postavljanje led rasvete.
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Prvog dana uvođenja van-
rednog stanja u Srbiji, u Vr-
basu i okolini bilo je  sve uo-
bičajeno, bar na prvi pogled. 
Ulice su u toku prepodneva 
bile pune. Međutim,  u mar-
ketima neobično velika gu-
žva, građani su u punim koli-
cima nosili uglavnom osnov-
ne životne namirnice i sred-
stva za higijenu. Svi radni-
ci u marketima nose higijen-
ske rukavice, a  neki građani  
maske. Banke i javne usta-
nove gde se vrši plaćanje  ra-
dile su  redovno, ali je ispred 
bila kolona građana, jer je 
po jedna osoba ulazila unu-
tra, da ne bi stvarali  gužve u 
zatvorenom prostoru. Iako, 
tog dana još nije počela na-
stava preko televizije i onla-

jn, dece na igralištima i ulica-
ma nije bilo. Dečija igrališta 
su bila  uglavnom poluprazna. 
Raspored nastave koji učeni-

ci osnovnih i srednjih ško-
la prate putem televizije na 
kanalima  RTS i platforme 

RTS Planetaza objav-
ljen je  na sajtu Mini-
starstva prosvete, na-
uke i tehnološkog ra-
zvoja. Neke škole u Vr-
basu svele su to na lo-
klani nivo, tako da su 
onlajn nastavu učitelji 
i nastavnici organizo-
vali putem društvenih 
mreža, tako što su for-
mirali grupe. U zdravstvenim 
ustanovama sve funkcioni-
še u skladu sa preporukama. 
Svakoga dana se daje izveštaj 
o broju prijavljenih  pacije-
nata i o rezultatima testira-
nja na korona virus. Krizni 

štab koji je formiran na ni-
vou svake opštine, svakod-
nevno se sastaje. “Molio bih  
naše sugrađane, da se pridr-
žavaju svih preporuka.

Formiran je štab sastavljen 
od stručnih ljudi, svakod-
nevno pratimo stanje. Važ-
no je da se situacija shvati oz-
biljno i da se svi ponašamo u 
skladu sa uputstvima”, apelo-
vao je Milan Glušac, koman-
dant  Štaba i predsednik pri-
vremenog organa opštine Vr-
bas.  Opštinski štab za van-
redne situacije opštine Vrbas 
na sednici održanoj 16. mar-

ta povodom Odluke o uvo-
đenju vanrednog stanja do-
neo je, između ostalog, sle-
deće odluke: da  vlasnici svih  
ugostiteljskih objekata na te-
ritoriji opštine Vrbas  skrate  
radno vreme objekata  na vre-
me od 8 do 20 časova. Nare-
đuje se direktorima ustanova 
čiji je osnivač opština Vrbas 
da obezbede minimum pro-
cesa rada.

Privremeno se otkazuje 
održavanje svih kulturnih, 

sportskih i javnih manife-
stacije na teritoriji opštine 
Vrbas.  Naređuje se svim di-
rektorima javnih preduzeća, 
ustanova, organizacija , za-
jednica i agencija čiji je osni-
vač opština Vrbas da u orga-
nizaciji poslova pokažu puno 
razumevanje  za majke sa de-
com , a posebno za majke  čija 

deca su sama.  Nalaže se na-
čelniku Opštinske uprave Vr-
bas da tako obezbedi obav-
ljanje delatnosti da omogu-
ći rad od kuće teškim hro-
ničnim bolesnicima i licima 
starijim od 60 godina. Nare-
đuje se sekretarima mesnih 
zajednica da u prostorijama 
mesnih zajednica organizuju 
u vremenu od 7-15 časova, a 
po potrebi i duže dežurstvo 
i da primaju prijave volonte-
ra za pomoć starim i ugrože-

nim licima kao i da primaju 
prijave potreba starih i ugro-
ženih lica.  Opštinski štab za 
vanredne situacije je formi-
rao kol centar koji je u funk-
ciji  24 časa. On pruža  infor-
macije i pomoć najstarijim 
osobama ili hroničnim bo-
lesnicima. Broj telefona kol 
centra je 021-706-306.

Situacija je ozbiljna, 
treba se pridržavati 
preporuka
• Zbog širenja broja obolelih korona virusom u Srbiji je uvedeno van-
redno stanje. Opštine Vrbas, Kula, Srbobran i Mali Iđoš prilagodile su 
mere o radu ugostiteljskih objekata i javnih ustanova i funkcionisa-
nja celokupnog sistema u skladu sa odlukom Pokrajinske vlade. Sva-
ka opština ima formiran krizni štab i svakodnevno se prati situacija.

Svakodnevni izveštaji  - nema obolelih u Vrbasu

U cilju objektivnog i pravovremenog informisanja javno-
sti, a radi sprečavanja objavljivanja lažnih vesti i širenja 
dezinformacija, obaveštavamo sve građane opštine Vrbas 
da do 16. marta 2020. godine, do 08.00 časova, u Domu 
zdravlja “Veljko Vlahović” nije evidentiran nijedan oboleli 
od korona virusa. Telefoni za informacije u vezi sa zdrav-
stvenim stanjem, otvaranjem bolovanja, ispisivanjem re-
dovne terapije ili nekog drugog pitanja za izabranog leka-
ra su: (021)7954436 i (021)705400.Telefoni za informaci-
je u vezi sa zdravstvenim stanjem, otvaranjem bolovanja, 
ispisivanjem redovne terapije ili nekim drugim pitanjem 
za izabranog pedijatrija su: (021)7954440 i (021)7954444.

Vanredno stanje zbog korona virusa - Vrbas i okolina bez zaraženih
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Promocija sporta
Prvi Sajam sporta u Kuli

U Kuli je nedavno u orga-
nizaciji Sportskog saveza Sr-
bije i Ministarstva za sport i 
omladinu, a pod pokrovitelj-
stvom Opštine Kula održan 
prvi Sajam sporta. Svojevr-
snom prazniku sporta prisu-
stvovalo je više od hiljadu tri-
sta naših najmlađih sugrađa-
na, a više od 40 sportskih or-
ganizacija iz kulske opštine je 
svoj toj deci približilo svoju 
sportsku granu, jednom reč-

ju bila je priređena promoci-
ja sporta na teritoriji opšti-
ne Kula. Prvom Sajmu sporta 
prisustvovali su brojni ljudi iz 
sveta sporta, kao što su pro-
slavljeni rvač Davor Štefanek, 
predsednik Sportskog save-
za Srbije, Goran Marinković, 
generalni sekretar Sportskog 
saveza Srbije, Darko Udovičić, 
pomoćnik ministra za sport 
i omladinu, kao i čelni ljudi 
lokalne samouprave, predvo-

đeni predsednikom opštine 
Kula Damjanom Miljanićem. 
Prvi Sajam sporta u Kuli su 
pozdravili predsednik Op-
štine Damjan Miljanić i po-
moćnik ministra za sport i 
omladinu Darko Udovičić, a 
otvorio ga je Davor Štefanek, 
predsednik Sportskog save-
za Srbije, koji je sportskim 
klubovima i osnovnim ško-
lama podelio i nešto sport-
skih rekvizita.

Prostor oko igrališta za 
decu oplemenjen je sa stoti-
nak sadnica vrbe, jove i ja-
vora, koje je za ovu priliku 
obezbedila još jedna Srbo-
branka uključena u realiza-
ciju ideje - Ivona Кerkez, dipl. 
inž. šumarstva, koja na beo-
gradskom Šumarskom fakul-
tetu pohađa doktorske studi-
je na katedri Semenarstvo, ra-
sadničarstvo i pošumljavanje. 
Akcija pošumljavanja, koja 

je bila izbor samih učenika, 

deo je plana i programa Gra-
đanskog vaspitanja, predme-
ta koji pohađaju ovi đaci.

Uz podršku nastavnice Te-
odore Delić stupilo se u kon-
takt sa Ivonom, koja je obez-
bedila mlade sadnice.

Podrška opštine Srbobran 
stigla je kroz izbor odgovara-
jućeg prostora za sadnju i pri-
premu terena, učešće su uze-
li i članovi Udruženja građa-
na “Naša priča” i uspeh nije 
mogao izostati.

Nagrađene škole u Vrbasu

• Na 15. Međunarodnom sajmu obrazovanja “Putokazi” u Novom Sadu na-
građene su brojne škole među kojima su i  škole iz opštine Vrbas.

• Prvom Sajmu sporta u Kuli prisustvovalo je 40 sportskih organizacija i 
preko hiljadu učesnika.

Srbobranci u akciji

Učenici pošumljavali 
naselje

• Učenici 6. i 7. razreda Osnovne škole “Vuk Кa-
radžić” iz Srbobrana izveli su  akciju pošumljava-
nja dela naselja Кać u Srbobranu.

Sajam obrazovanja bio je i 
prilika da se ocene i nagra-
de najbolje škole za kvalitet 
obrazovnog rada, a šest zlat-
nih medalja pripalo je usta-
novama u opštini Vrbas: OŠ 

“Svetozar Miletić”, OŠ “Petar 
Petrović Njegoš”, OŠ “Vuk 
Кaradžić” Bačko Dobro Polje, 
OŠ “Branko Radičević” Sa-
vino Selo, Gimnazija “Žarko 
Zrenjanin” i Srednja stručna 
škola “4. juli”. Ova manifesta-

cija okupila je oko 80 institu-
cija, koje predstavljaju više od 
500 obrazovnih profila, od-
nosno sveobuhvatnu ponu-
du srednjeg i visokog školstva 
u našoj zemlji, upotpunjenu 
ponudom srednjih škola i fa-
kulteta iz Slovačke, Hrvatske, 
Slovenije, Italije, Francuske, 
Rusije i Кanade. “Putokazi” 
su prvenstveno namenjeni 
učenicima završnih razre-
da osnovnih i srednjih ško-

la. “Obrazovanje opštine Vr-
bas je imalo najviše nagrađe-
nih predstavnika i time je još 
jednom prepoznata izuzet-
na požrtvovanost i inovativ-
nost koje odlikuju rad u na-
šim školama”, rekla je Danica 
Paroški, predstavnica opšti-
ne Vrbas na Međunarodnom 
sajmu obrazovanja “Putoka-
zi” i prosvetni radnik.

Vrbašani u drugom krugu 
Međunarodnog takmičenja

Dvanaest učenika škole je-
zika „Andy and Jo“ iz Vrba-
sa plasiralo se u drugi krug 
Međunarodnog takmiče-
nja u znanju engleskog KGL, 
koje je održano 7. marta  u 
Beogradu.

Oni su se plasirali u slede-
ći nivo zajedno sa još 200 
učenika iz 65 škola u Srbi-
ji i svoje znanje odmerili u 
veštinama slušanja, čitanja 

i pisanja, na nivoima zna-
nja od Pre-A1 do C1.

Njihovi rezultati biće po-
znati za manje od mesec 
dana.

Prvoplasirani u kategorija-
ma A1-B2 takmičiće se u fi-
nalu koje će se u junu održa-
ti u Amiensu u Francuskoj, 
evropskoj prestonici mla-
dih u 2020. godini.
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U čast 75-te godišnjice Dana 
pobede nad fašizmom Udru-
ženje srpsko-ruskog prijatelj-
stva „Rod“ i Savet Udruže-
nja i Društava srpsko-ru-
skog prijateljstva Vojvodine 

„Puškin“, raspisali su literarni 
konkurs “Svet bez rata – deca 
govore”. Na konkursu mogu 
učestvovati  učenici od petog 
do osmog razreda osnovnih 
škola i svi  učenici srednjih 

škola. Postoje određene teme 
za učenike osnovnih škola, a 
posebno za učenike srednjih 
škola. Radovi treba da se do-
stave Udruženju srpsko-ru-
skog prijateljstva „Rod“ naj-
kasnije do 30.04.2020. godi-
ne. Detaljnije informacije o 
temama kao i o konkursu za-
interesovani mogu videti  na 
portalu www.okonas.info.

“Svet bez rata – deca govore”
Raspisan literarni konkurs

U Galeriji „Pehan“ vrba-
skog Gradskog muzeja pred-
stavljena je monografija srp-
sko-američkog slikara Mila-
na Kešelja, rodom iz Savinog 
Sela, poznatog i priznatog u 
svetskim umetničkim kru-
govima, što potvrđuju broj-
ne nagrade i istoričari umet-
nosti.

O Kešelju su govorili dok-
tor Silvia Jelačić, galeristki-
nja, pesnici Blagoje Baković i 

Miroslav Aleksić, televizijski 
producent Mirko Štark, Keše-
ljeva supruga Gordana Gra-
dinac, istoričar Boro Vojino-
vić, a u filmu o njemu, pri-
kazanom publici u Vrbasu, 
mnogobrojni njegovi prija-
telji, umetnici i kritičari. „Ke-
šelj je mnoge motive nalazio 
u starim civilizacijama, a ka-
snije se vidi njegova fascinaci-
ja Amerikom, svemirom i po 
tome me podseća na Salva-

dora Dalija. Bio je iskren u 
svom stvaralaštvu. Nije pri-
padao nikome, već sebi sa-
mom i time mu je uspešna 
karijera bila predodređena“, 
kazala je Jelačić.

Mirko Štark govorio je o 
simbiozi muzike i slikarastva 
koje je njega i Kešelja pove-
zala i uzajamno inspirisala, 
dok je Miroslav Aleksić re-
kao  za Kešelja da je bio su-
štinski umetnik i aristokrata 
u poimanju života i umetno-
sti. Gordana Gradinac, koja 
je sa Kešeljem proživela po-
slednjih šest godina, do nje-
gove smrti 2017. podsetila je 
koliko je on bio skroman i 
koliko nije isticao priznanja 
kojima je kod nas, a još više 
u svetu, njegov rad bio viso-
ko vrednovan.U Muzeju KC 
Vrbasa  su bile izložene i sli-
ke Milana Kešelja iz privat-
ne kolekcije  porodice Bjelica.

Srpsko-američki slikar
Monografija o slikaru Milanu Kešelju predstavljena u Vrbasu

• Monografija o slikaru Milanu Kešelju prethodno je predstavljena u Muzeju 
Vojvodine u Novom Sadu i nakon toga održana je i u Savinom Selu. Promocija 
je nedavno održana u Gradskom muzeju u Vrbasu.

Ekspresionizam Brace Azarića
U srbobranskom Domu kulture nova izložba

• Reč je o umetniku iz Kikinde, koji je  srbobranskoj publici ponudio široku 
lepezu svog više nego interesantnog umetničkog opusa, na izložbi otvorenoj 
12. marta.

Slikar Braco Azarić je rođen 
1951. godine u Novim Kozar-
cima, opština Kikinda, gde i 
danas živi.

Prvu samostalnu izložbu 
imao je u Kragujevcu 1973. 
godine. Posle toga je usledio 
veliki broj grupnih i samo-
stalnih izložbi, slikarskih ko-
lonija, kao i likovnih susre-
ta, čiji je tačan broj vrlo teš-

ko precizno odrediti zbog ne-
dostatka vođenja evidencije. 
Stil slikanja – ekspresioni-
zam. Akcenat stavlja na ose-
ćanja. Kaže o sebi: „To je moć, 
to je Božji dar, svoja oseća-
nja-preneti na platno.

Gledajući slike Brace Aza-
rića čak i laik za umetnost, 
odmah shvati da su u pita-
nju originalna dela. Pod tom 

konstatacijom ne mislim na 
umetnički pravac, već na ori-
ginalnost pojedinca.

Živimo u vremenu vrtogla-
vog tehnološkog napretka, a 
prema klasici se odnosimo 
sa delimičnim podozrenjem. 
Proživljavajući iskustva ra-
znih događaja poslednjih go-
dina, izložbi slika, skulptura, 
pa čak i ručnih radova, ima-
mo utisak delimičnih kopija 
delova umetničkih dela, pa 
čak i celih koncepcija. Sve 
zahvaljujući momentalnoj 
dostupnosti informacija, u 
ovom slučaju, tuđe umetnič-
ke imaginacije.

Kod Brace Azarića to nije 
slučaj. Poželimo mu još puno 
ideja, realizacije i promoci-
ja istog“, napisao je Ištvan 
Fusko , potpredsenik udru-
ženja ArtCENTAR, Novi Sad.

                       
                        Srbobran.net

U Sivcu formirana
dramska sekcija za decu
• U Domu kulture u Sivcu nedavno je osnovana 
dečija dramska sekcija koja će raditi u okviru 
dramske sekcije «Velimir Sandić Veljko».

Inicijativu za formiranje de-
čije glumačke grupe u Sivcu 
pokrenuo je Zoran Radulo-
vić, poznati crvenački i kul-
ski glumac amater i dečiji re-
žiser, koji sa dečijom pozoriš-
nom trupom iz Crvenke po-
slednjih godina beleži velike 
uspehe na festivalima širom 
zemlje. Na audiciju se prijavi-
lo osamnaest mladih Sivčana, 

a o njihovom talentu odluči-
vala je komisija koju su, po-
red Radulovića, činili glumci 
amateri Željko Varagić i Lji-
ljana Kojić, stručni rukovodi-
lac mađarskog KUD “Sentele-
ki” Gabrijela Varagić, gajdaš 
Maksim Mudrinić, akadem-
ski slikar Bojan Cvetković i 
direktor Doma kulture Sivac 
Vera Golubović.
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Gosti iz Turske bili su smeš-
teni u porodicama svojih 
drugova i drugarica iz Vr-
basa. Kroz razne aktivnosti 
i niz akcija, radionica i po-
seta pojedinim gradovima, 
upoznali su se sa kulturom, 
jezikom i tradicijom Srbi-
je. Učenička razmena deo je 
projekta Interkultura u ko-
jem Gimnazija „Žarko Zren-
janin“ učestvuje već treći put 
i kome podršku daje i opšti-
na Vrbas. Gosti iz Turske za-
jedno sa domaćinima tokom 
sedmodnevnog boravka u 
Vrbasu,  posetili su Beograd, 
Novi Sad, Kikindu, Bečej i 
druge interesantne destina-
cije u okruženju.  “Bilo je ovo 
jako lepo iskustvo za sve nas. 
Deca, i naša i njihova,  su bila 
spremna, odgovorna, i pos-
lušna. Svima su se dopale 
radionice koje smo organi-
zovali kao i izleti. Bilo je to 
jako lepo druženje, zbliži-
li su se povezali i naši uče-
nici između sebe. Atmosfe-
ra je bila odlična. Dva profe-
sora iz Turske koja su došla 
sa decom prvi put učestvu-
ju u ovakvoj razme-
ni i veoma su 
zadovoljni”, 
kaže pro-
fesorka 

Snežana Škrbić, koordina-
torka projekta “Interkultu-
ra Srbije”. I profesorka mate-
matika u vrbaskoj Gimnaziji, 
Mira Bjekić, puna je lepih uti-
saka.  “Ovogodišnja razme-
na bila je dragoceno iskustvo 
za sve učesnike. Po prvi put 
Gimnazija je ušla u program 
razmene sa Turskom, 
pa smo s razlogom 
strahovali kako 
će program biti 
prihvaćen i 
realizovan. 
Ispostavilo 
se, među-
tim, da je 
strah bio 
n e o p r a v -
dan, jer su 
učenici sr-
dačno prihva-
tili svoje goste i 
za kratko vreme 
otkrili dosta sličnih 
kulturnih kodova koje 
smo, verovatno, stekli za-
jedničkom istorijom. Najs-
vetlije tačke, kao i uvek, bili 
su ljudi velikog srca. Ovom 
prilikom, posebno bih izd-

vojila porodicu Peruno-
vić, koja je svojom ne-

sebičnom podrškom 
i pažljivim gestovi-

ma, učinila da ra-
zmena ostane u 
najlepšem sećan-
ju svih učesnika. 
Osim njih, mo-
ram da spome-
nem i gostu-
jućeg profeso-
ra Mehmeda 
Tojguša, koji je 

radoznalo otkri-
vao našu zemlju i 
svojim duhom 
očarao sve ljude 

koji su imali pri-
liku da ga upo-
znaju tokom 

boravka u Srbiji. Naši gosti 
iz Turske uputili su iskrenu 
zahvalnost svim porodica-
ma koje su ugostile učenike, 
a koliko su pažljivo pratili 
naše aktivnosti svedoči i to 
da je profesor Mehmed Toj-
guš zapazio i učenike koji su 

na raz-

meni 
angažovani 

kao volonteri. Na završnoj 
svečanosti on je izdvojio našu 
talentovanu gimnazijalku - 
Milenu Nikitović, poklonio 
joj je avionsku kartu i obez-
bedio porodicu u kojoj će bo-
raviti ukoliko se odluči da 
uzme učešće u drugom delu 
programa razmene”,  rekla je 
profesorka Bjekić. Ipak, na-
jzadovoljniji su bili učenici, 
oni su svakoga dana po 24 
sata bili zajedno. “Iako smo 
se prvi put videli, vrlo brzo 
smo se zbližili sa svojim dru-
govima iz Turske. Moj gost 
ima dosta slična interesovan-
ja kao ja. Najpre obojica vo-
limo sport, i bili smo jedno 
veče na košarkaškoj utakmi-
ci u ‘Štark Areni’. Svaki dan 
nam je bio ispunjen, imali 
smo sportski dan, radionice, 
ipak posebno nam je zaba-

vno bilo slobodno vreme, 
tada smo svi zajedno  izla-
zili”, kaže Ljubo Perunović. 
Njegov gost Saper Fidan kaže 
da mu se svideo Vrbas, ali i 
Vrbašani koji su se pokazali 
kao jako dobri domaćini. “Svi 
su se trudili da nam ugode. 
Bilo je mnogo lepše nego što 
sam očekivao”, kaže Fidan.

Osim sportskog dana tokom 
kojeg su bili na zimskom ba-

zenu, oprobali su se i u 
kuglanju, stonom teni-

su, a svi zajedno ima-
li su i časove folklora. 
“Drago mi je što sam 
deo ove učeničke ra-
zmene. To je odlič-
no iskustvo i prilika 
da koristimo engleski 

jezik. Bilo je zabavno. 

Iako su nam navike i kultu-
ra naroda različite, mi kao 
vršnjaci imamo vrlo slična 
interesovanja”, rekao je Kol-
ja Vučanović. Njegov drug 
Mete Hakan Ceyhan kaže da 
mu se hrana veoma dopala. 

“Kod nas sve drugačije funk-
cioniše. Ovde je sve mnogo li-
beralnije. Mi u školi provodi-
mo dosta vremena od 8 do 17 
časova, tako da malo imamo 

slobodnog vremena. Ljudi su 
ovde vrlo srdačni”,  utisci su  
jednog od učenika iz Adane. 
Ovaj grad u Turskoj je više-
milionski ima preko dva mi-
liona stanovnika, a Vrbas se 
gostima svideo, između osta-
log, zato što je mala sredina.  
Jedna od učenica koja učest-
vuje u razmeni Anja Jovović 
kaže da jedva čeka da nas-
tave druženje u Turskoj. “U 
početku smo svi bili po malo 
stidljivi, ali vrlo brzo smo se 
uklopili. Ispostavilo se da 
sa svojom gošćom imam 
dosta sličnosti. Obe volimo 
košarku, i ona je trenirala. 
Njoj se sve ovde jako svide-
lo, posebno Vrbas, rekla je da 
bi volela da opet dođe. Na-
dam se da će biti prilike za to”, 

priča Anja, a gošća joj je bila 
Gülsün Yüksel. Svi učenici 
kažu da je ovo druženje bilo 
neprocenjivo iskustvo i pre-
poručili bi svima da učestvu-
ju u učeničkim razmenama. 
Naravno ostali su u kontak-
tu sa svojim novim drugari-
ma. Putem društvenih mreža 
razmenjuju poruke, i iščeku-
ju ponovni susret.

• Gosti Gimnazije „Žarko Zrenjanin“ i njenih uče-
nika od 1. do 8. marta bili su srednjoškolci iz grada 
Adane u Turskoj. U poseti Vrbasu bilo je 11 učeni-
ka i dvoje profesora. Uzvratna poseta trebala bi da 
bude početkom maja.

Učenička razmena – gosti vrbaskih Gimnazijalaca bili su njihovi vršnjaci iz Turske

Slični kulturni
kodovi
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1. 2. i 24. APRILA  od 16-18 č  možete posetiti Polivalentnu patronažu u Domu zdravlja 
„Veljko Vlahović“ u Vrbasu i dobiti sve neophodne savete o karcinomu grlića materice i 
dojke, polnom i reproduktivnom zdravlju žena, o HPV infekciji i HPV vakcini.

2. Tada će raditi i telefonsko savetovalište za žene putem broja: 064-846-8105 gde ćete 
moći dobiti odgovore na Vaša postavljena pitanja.

3. 07. 04. 2020.  u 11,30 h u OŠ,”Bratstvo jedinstvo” u Kucuri  biće održana radionica  za sve 
zaposlene žene u toj ustanovi na temu: “Prevencija  karcinoma dojke-samopregled dojke”

4. 27. 04. 2020. u 13h u društvenoj sali Doma zdravlja biće održano predavanje na temu 
„Nasilje nad ženama“.

Podrška ženama

2018

“Podrška za ostvarenje ovog projekta obezbeđena je kroz grantove za unapređenje kva-
liteta u okviru “Drugog projekta razvoja zdravstva Srbije” i “Dodatnog finansiranja za 
Drugi projekat razvoja zdravstva Srbije”, preko Vlade Republike Srbije, iz sredstava zajma 
Svetske banke. Mišljenja koja su ovde izneta odražavaju stavove autora i ne predstavlja-
ju obavezno i stavove “Drugog projekta razvoja zdravstva Srbije” i “Dodatnog finansira-
nja za Drugi projekat razvoja zdravstva Srbije”, Vlade Republike Srbije ili Svetske banke.”

Zbog aktuelne epidemiološ-
ke situacije u vezi pojave ko-
rona virusa u Srbiji, a iz pre-
ventivnih razloga kako bi se 
izbeglo okupljanje većeg bro-
ja ljudi na malom prostoru, 
preventivni pregledi koji su 
zakazani u subotu u Domu 
zdravlja Kula se odlažu do 
daljnjeg. O terminima odr-
žavanja preventivnih pregle-
da bićete pravovremeno oba-
vešteni.

Odloženi preventivni pregledi u DZ Kula

Hajde da srušimo barijere koje su nam prepreka do boljeg zdravstvenog stanja žen-
ske populacije Vrbasa!!!

U OKVIRU PROJEKTA “ZDRAVA ŽENA-JAKA ŽENA“ MINISTARSTVA ZDRAVLJA  
I DOMA ZDRAVLJA “VELJKO VLAHOVIĆ“  VRBAS OBAVEŠTAVAMO SVE ZAINTE-
RESOVANE ŽENE O SLEDEĆIM ZDRAVSTVENO - VASPITNIM AKTIVNOSTIMA U 
APRILU 2020.g.:
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Вивчення мови у ЗМІ
Важливою складовою для 

продовженняякісних ак-
тивностей меншинської 
громади є вивчення рідної 
мови. Різні методи існують, 
від традиційної у аудиторії, 
що вже практикуємо у фор-
мі факультативних уроків, 
далі формі систематично-
го вивчення у культурних 
товариствах для цільової 
групи старших осіб. Сучас-
ні технології позволяють 
презентувати уроки мови 
по інтернету, але також і у 
засобах масовоїінформа-
ції, таких як радіо та теле-
бачення, але й друковані 
засоби. 

Телерадіокомпанія Воєво-
дини, відповідно до сво-
го призначення публічно-
го засобу інформування, 
приєдналась до ініціативи 
організувати аудіо та відео 
уроки української мови. 
На третій програмі радіо, 

у рамках недільних пере-
дач Література і мова, під-
готовлено уроки мови. Та-
кож, цими днями, минаєію-
вілей – 100 передач тобто 
рубрик відео уроків україн-
ської мови у рамках теле-
передачі Українська пано-
рама Другого каналу Теле-
радиокомпанії Воєводини.

Відео уроки організова-
но завдяки допомозі По-
сольства України у Сербії, 
а саме у рамках програми 
фінансової та організацій-
ної допомоги українській 
діаспорі Українського Уря-
ду, і це тільки один із бага-
тогранних сегментів допо-
моги дияльності діаспори. 
Така програма уже третій 
рік діє у нас і реалізовані 
уже численні активності, у 
галузи культури, інформу-
вання, освіти тощо.

Василь Дацишин

НВУ „Руске слово” на Сайму 
представела руски кнїжки

На Медзинародним сай-
му кнїжкох у Новим Сад-
зе НВУ „Руске слово” от-
римала промоцию своїх ви-
даньох на штанду Покраїн-
ского секретарията за кул-
туру, явне информованє и 
одношеня з вирскима заєд-
нїцами.

Привитуюци шицких 
присутних, директор Уста-
нови др Борис Варґа гварел:
– Публицистика, кнїжки 

за дзеци, поезия и младеж-

ска литература найзасту-
пенши кед слово о лонь-
скей видавательней про-
дукциї нашей медийней 
хижи. Мож повесц же пре-
шлосц и будучносц Русна-
цох представяю нєвичерп-
ну инспирацию нашим ав-
тором.

На рускословскей промо-
циї представени лоньски 
виданя: Руски християн-
ски календар (алманах) за 
2020. рок; Дюра Латяк „Рус-

наци” други 
том; Славко 
Роман Рон-
до „Одняти 
од псох”, по-
езия; Юлиян 
Тамаш „Їжик 
голик”, поу-
ки за дзеци 
и старших; 
Ирина Гарди 
Ков ачеви ч 

„За главки у 
лавки”, пис-
нї за дзеци; 
С и л в е с т е р 
Макаї „Боси 

по праху”, писнї и припо-
ведки за дзеци; Анамария 
Рамач Фурман, др Борис 
Варґа и Мария Ковачевич 

„Весели буквар”, сликовнїца 
за дзеци; Любица Фа-Гар-
ди „Як ше тройо прашатка 
рихтали за жиму”, сликов-
нїца; Вецей авторе, „Гумно 
2: Дзеци з дружтвених мре-
жох”, зборнїк литератури 
младих 2010-2020.

                           Рутенпрес

 Kiss Natália kiállítása Újvidéken

A Vajdasági Képzőművé-
szek Egyesületeinek Szövet-
sége (SULUV) újvidéki szék-
helyű galériájában (Mihajlo 
Pupin sugárút 9.) 2020. már-
cius 2-án (hétfő) 20 órai kez-
dettel A tér határai címmel 
megnyílt a szenttamási Kiss 
Natália képzőművész önál-
ló tárlata.
A részletekről a fiatal mű-

vész elmondta, ez az első 
önálló kiállítása: −A téma a 
hely és a tér közötti különb-
ség, egészen pontosan az a fo-
lyamat, amikor egy hely tér-
ré alakul.

Több kérdésre keresi vagy 
megadja a választ: hogyan 

tölti be az embert mindez, 
hogyan éli meg ezeket a vál-
tozásokat, és amennyiben egy 
helyen már élt vagy tartózko-
dott, azt hogyan építi be az 
új helyekbe, amikbe később 
belekerül.

Több munkámon olyan 
hely-részletek láthatóak, 
ahol én legtöbbet tartózko-
dom, olyan részletek, ame-
lyeket személyesen átélek, és 
amiket érdekesnek tartok egy 
helyen vagy térben.

Legyen az egy udvar, egy 
épület, épületrész vagy bár-
milyen hely, ahol az ember 
tartózkodik, alkot valamit, 
elvesz, hozzátesz. Minden 

ilyesmit beleépítek a mun-
káimba – magyarázta a fia-
tal művész. A kérdésre, mi-
lyen technikával készültek 
az alkotások, elmondta, hogy 
előbb rajzokat vagy vázlato-
kat készít, melyeket grafikai 
technikába visz át: − A grafi-
ka úgy készül, hogy a rajzot 
egy hordozható anyagra vagy 
lemezre rárajzoljuk, és kémi-
ai úton fixáljuk.

Főként alumíniumleme-
zeken dolgozom, arra raj-
zolom a rajzot, amit kémiai 
úton fixálok, utána viszem rá 
a festéket, majd nyomtatom  
papírra. Van hozzá nyomta-
tó, ami tulajdonképpen egy 
manuális, présszerű gépezet, 
s ez lehetővé teszi, hogy a raj-
zot sokszorosítsam. A mun-
kák elkészítése nem egyforma 
ideig tart, azaz általánosan 
nézve egy-egy darabon lega-
lább egy hónapig kell dolgoz-
ni, hogy az elképzelés tökéle-
tesen megvalósuljon.
A hétfőn nyílt kiállításon 

10 grafika látható, amelyek a 
mesterképzés alatt, azaz az 
elmúlt egy év alatt készültek.

                                        P. L. 

Cetinje i Njegoš

Najčuveniji je svakako 
veliki cetinjski i crnogorski 
pjesnik Njegoš (Petar II Pe-
trović,1813. – 1851). Od svo-
je rane mladosti, dane je pro-
vodio podučavajući se filo-
zofskim i istorijskim djeli-
ma, upijajući književna i st-
varajući sopstvena umjet-
nička djela.

Njegoš je često šetao cetin-
jskim okolišem, smatrajući 
da na taj način stvara najdu-
blje emocije i prikuplja sa-
vršenu energiju nakon koje su 
nastala njegova čuvena djela“ 

„Gorski vijenac“ (štampan u 
Beču 1847.) „Luča mikroko-
zma“ (štampana u Beogra-
du 1845.), „Lažni car Šće-
pan Mali“ (štampan u Trstu 
1861.), „Svobodijada“ „Ogle-
dalo srpsko“…Sva nabroja-
na Njegoševa djela duboko 
su misaona, imaju veliku kn-
jiževnu, estetsku, umjetničku 
i naposlijetku ( iako su poje-

dina samo njegove vizije) i is-
torijsku vrijednost. Zasigur-
no Njegoš je u svojim djeli-
ma po prvi put širom skrenuo 
pažnju, prije svega ondašnjoj 
evropskoj javnosti, na mali 
crnogorski narod koji je uvi-
jek bio hrabar, prkosan i po-
nosan, ali i željan pismenosti 
i sakupljanja mnogih znanja.

Svojim radom i talentom 
Njegoš je svijetom pronosio 
slavu ne samo sebe kao filo-
zofa i pjesnika, već ukazao 
na jednu novu karakteristiku 
Crne Gore, koja je, iako tada 
smatrana zaostalom i siro-
mašnom, pokazala ostatku 
planete da se u tim i takvim 
krajevima krije nešto neob-
jašnjivo, mitsko i prije svega 
prirodno.

Njegoš je za sve vrijeme svo-
je vladavine intezivno radio 
na opismenjavanju naroda, 
prosvjetnom i kulturnom 
uzdizanju Crne Gore.

• Kada je riječ o kulturi, Cetinje je najpoznatije 
ipak po spomenicima, međutim i po značajnim 
ličnostima – piscima, pjesnicima, slikarima, 
glumcima, sportistima.
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Pčelarstvo Novković - Poljoprivredno gazdinstvo
Petar Novković -Vrbas

Prirodni vrcani med

• livadski
• bagremov

Telefoni: 064/37 33 605; 064/16 57 959 

Cenovnik usluga BAČKA PRESS - OKO NAS za 2019. godinu

Regionalne novine Bačka Press, pokrivaju teritorije opština Vrbas, Kula, 
Srbobran i Mali Iđoš u tiražu od 4.000. 

Web portal www.okonas.info, svakodnevno se ažurira.
Regionalni list - Bačka Press i www.okonas.info Cenovnik usluga za 
2019. godinu: 

Jedna boja
 Zakup cele strane,                                 
 Zakup  1/2  strane                                   
 Zakup 1/4 strane                              
 Zakup 1/8 strane                                     
 Zakup 1/16 strane                                   
                         
 Markica na naslovnoj strani 
 Markica na unutrašnjoj strani 
 Umrlica i pomeni do 30 reči 
 Zahvalnice  i pomeni do 30 reči 
 Mali oglas do 30 reči
 Uokviren mali oglas

20.000,00
12.000,00 
 9.000,00
3.500,00
2.000,00

          

3.000,00
1.200,00
1.200,00
1.000,00
1.500,00

38.000,00
20.000,00 
14.000,00

5.500,00
3.500,00

          
7.500,00
4.500,00

Cene podrazumevaju objavljivanje po jednom broju novinskog izda-
nja i mesec dana na sajtu www.okonas.info. Regionalne novine objavlju-
ju se dva puta mesečno. Ukoliko se saradnja odnosno ugovor o oglaša-
vanju sklopi za šest meseci unapred popust je 10%, a za ugovor na godi-
nu dana 20%. 

Posebna cena za izradu reklame, koju dobijate u trajno vlasništvo je 
4.000 dinara.

Pun kolor

52,835 x 77,085mm
107,89 x 77,085mm
1/4 strane  ....................................................................... 107,89 x 156,39 mm
1/2 strane  ............................................................................ 218 x 156,39 mm
cela strana  ................................................................................ 218 x 315 mm

Napomena:
Reklame i saopštenja treba uplatiti avansno na račun Agencije za izdava-
nje novina i portala “Bačka Press - OKONAS.INFO”.

Dimenzije reklame:

www.okonas.info

061 319 33 65, 062 31 74 41

Javiti se na recepciju Hotela „Bačka“ u Vrbasu

Prodajem vrlo povoljno 

Telefon: 063/11 22 382
na Autobuskoj stanici u Vrbasu

Hotel „Bačka“ u Vrbasu
traži radnike za sledeće poslove:

KONOBARE,

Sve informacije u Hotelu „Bačka“ M. Tita 92, Vrbas

SPREMAČICE
Doći lično.

L O K A L

Izdaje se lokal u centru Vrbasa

BIVŠI STILOS

BIVŠI KAIRO
IZDAJE SE LOKAL U CENTRU VRBASA

ZA OSTALE INFORMACIJE DOĆI LIČNO U HOTEL

Telefon: 069/771 901, 063/552 321
100 kvadrata u Vrbasu (naselje prema Srbobranu)
PRODAJEM PORODIČNU KUĆU

MAJSTORE ZA ODRŽAVANJE,

Kupujem harmonike, violine, tambure
i sve žičane instrumente.

Prevoz besplatan.
Telefon 061 60 61 496

Prodajem zamrzivač 40 evra i električni
šporet 35 evra

od 50 metara kvadratnih
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 “Stefan je petostruki pr-
vak Srbije i šestostruki pr-
vak Vojvodine. Osvojio je 
mnogobrojna međunarod-
na takmičenja od kojih su 
samo neka: ZAGREB OPEN 
2019, EVRO КUP 2020, JU-
NIORSКI КUP NACIJA 2017, 
bronzana medalja na turniru 
VALERIJA STRIŽOVA SIBIR 
2019. i drugi. Ovo je Stefano-
va karta za Prvenstvo Evro-
pe koje se održava u Budvi, 
gde će učestvovati kao član 
srpske reprezentacije. Stefan 

je jedan od najboljih bokse-
ra u našoj državi i kapiten je 
našeg kluba”, pohvalio je još 
jedan uspeh mladog bokse-
ra Igor Škundrić, trener u BК 

“Čarnok”.
I Dušan Drinčić je poka-

zao veliki napredak u od-
nosu na prethodne godine. 
Iako je zbog bolesti bio spre-
čen da učestvuje na Prven-
stvu Vojvodine u Šidu, to ga 
nije sprečilo da se posle samo 
par dana takmiči na Prven-
stvu Srbije u Somboru. “Prvi 

meč je završio nokautom u 
prvoj rundi, a drugi  nokau-
tom u drugoj rundi. U finalu 
ga je sačekao daleko iskusniji 
protivnik Vladimir Pavlović 
iz Niša, kome je Dušan rav-
nopravno parirao i na kraju 
je uzeo srebrnu medalju.

Drinčić je uzdanica našeg 
kluba”, naglasio je Željko 
Žmukić, trener. Od početka 
godine mladi bokseri iz Vrba-
sa bili su učesnici pet takmi-
čenja. “Izuzetno jak tempo i 
mali razmak među takmiče-
njima zahtevali su veliku fi-
zičku spremnost naših bok-
sera i kratak period za opo-
ravak.

Prvenstvo Srbije u Sombo-
ru je trajalo četiri dana. Zbog 
nedostatka sredstava putovali 
smo svaki dan na takmičenje, 
i to rano ujutro na merenje, 
a onda smo morali da čeka-
mo borbe koje su se održava-
le uveče. Faktički smo u Som-
boru provodili po 14 časova 
dnevno, ne računajući puto-

vanje, i onda se vraćali u Vr-
bas. Sve to nije nas sprečilo da 
pobedimo. Zbog ostvarenih 
rezultata sa ponosom ističe-

mo da smo proglašeni za naj-
uspešniji klub Prvenstva Srbi-
je”, rekao je Škundrić.

Camović državni prvak

Centar za fizicku kulturu

Vrbas
”Drago Jovovic”

CFK Drago Jovović

Panonska 2, 21460 Vrbas w
w

w
.c

fk
vr
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Medalje za BK „Čarnok“

Prvo ovakvo takmičenje 
posle dugo vremena održa-
no je u Srbobranu, ako izuz-
memo jedan turnir, kuglaš-
ka liga je pravo osveženje u 
sportskim dešavanjima, a sve 
zahvaljući obnovljenoj dvora-
ni za kuglanje. Učešće u ligi 
uzelo je 12 timova po 5 igra-
ča, tačnije 60 bacača kugle, 
koji su po mišljenju direkto-
ra sportskog Centra, Slobo-
dana Subića, tokom takmi-
čenja značajno napredovali, 

podizali formu i svoje učinke. 
Sve ekipe koje su učestvova-
le u takmičenju dobile su od 
Centra za sport i turizam od-
govarajuće zahvalnice. Kada 
su u pitanju individualna pri-
znanja, za najbolju kuglašicu 
lige proglašena je Iboja Jagić, 
dok je za najboljeg igrača lige 
proglašen Saša Đuđić, ina-
če član tima koji je osvojio 
prvenstvo. Kako je prethod-
no rečeno, 3. mesto u gene-
ralnom plasmanu osvojila je 

ekipa „Lady mame“, kojima 
je pored bronzanih medalja i 
pehara za treće mesto pripao 
i nagradni vaučer u vrednosti 
od 15.000 dinara za kupovi-
nu sportske opreme u radnja-
ma „Sport Vision“, a kako je 
u najavio bio i 8. mart, žene 
članice ovog tima dobile su i 
cveće. Dame su bile vrlo sreć-
ne zbog svog rezultata i na-
grada koje su ih iznenadile. 
Uputile su zahvalnost organi-
zatorima i svim takmičarima, 
kako kažu zajedno su se ra-
dovali svakom rezultatu, sva-
kom rušenju kegli, nebitno ko 
ih je ostvario, jer je u prvom 
planu bilo druženje i fer plej. 
Pehar i medalje za osvojeno 
drugo mesto, kao i vaučer na 
20.000 dinara, pripao je ekipi 

„Kostadinović“, dok su šampi-
oni prve opštinske lige u Sr-
bobranu ekipa „Cold storge“. 
Njima je predsednik opštine 
uručio veliki pehar prvaka i 
vaučer od 25.000 dinara.

Pobednici “Cold stroge”
U Srbobranu završena opštinska liga u kuglanju

• Nakon tri meseca igranja, uz kratke pauze zbog praznika, završena je 
opštinska liga u kuglanju koju je organizovao Centar za sport i turizam pod 
pokroviteljstvom opštine Srbobran.

• Na pojedinačnom Prvenstvu Srbije u boksu za omladince, kadetkinje, juniorke i omladinke, održanom  u Somboru, Stefan 
Camović postao je prvak države u kategoriji do 64 kg, dok se Dušan Drinčić, u kategoriji do 81 kg, okitio srebrnom medaljom.

Uspeh na Prvenstvu Vojvodine

Na nedavno održanom pojedinačnom Prvenstvu Vojvodi-
ne u boksu za sve uzrasne i težinske kategorije, čiji je doma-
ćin bio Šid, borci Boks kluba “Čarnok” osvojili su dve zlat-
ne, tri srebrne i dve bronzane medalje.
Bronze su osvojili Ognjen Sjekloća u konkurenciji kadeta 
do 40 kg, i Luka Đurašinović u konkurenciji juniora 80+ kg, 
srebrom su se okitili Dajana Grmuša u konkurenciji senio-
ra do 57 kg, Ivana Čizmar juniorka do 46 kg, i Damir Jajić 
junior do 54 kg. Zlatne medalje doneli su Stefan Camović 
u konkurenciji mladih do 64kg i Mašan Nikčević u konku-
renciji juniora do 80 kg.

“Camović je nastavio pobednički niz, samo nedelju dana 
pre Prvenstva Vojvodine borio se na EVRO КUPU u Bije-
ljini, gde je takođe uzeo zlato.
Mašan Nikčević, prošlogodišnji prvak Srbije i Vojvodine, 
opravdao je svoj status člana reprezentacije Srbije u konku-
renciji juniora do 80 kg i čeka ga svetla bokserska karijera, 
ukoliko nastavi da radi kao i do sada. Ipak, samo delimič-
no sam zadovoljan postignutim rezultatima, jer smatram da 
možemo bolje. Potrebno je da svi bokseri slede primer Ca-
movića i Nikčevića, koji se na treningu daju 100%, uz mak-
simalnu koncentraciju i fokus”, rekao je trener Igor Škundrić.




